
Bravone
La Bravona

Info: The quality of this description has not been checked yet or was rated bad.
If you know this canyon, please check this description and file a report with a rating for this description using
Reports -> +New Report. Should you notice any error, please let us know or join the community in order to fix this
description yourself.
Create: 2023-03-09 20:54:38 Update: 2024-02-04 11:33:18 Print: 2026-01-30 11:01:33
Country: France   Region: Corse / Corsica Island   Subregion: Haute-Corse / Upper Corsica   Town: Pianello
Difficulty:  not as difficult Grading:  v3 a2 II Total time:  3h45
Approachtime: 15min Tourtime: 2h40 Returntime: 50min
Altitude entry: 825m Altitude exit: 610m Delta Altitude: 215m
Canyon length:  1300m Highest rapell: 35m Amount rapells: 6
Transport: on Foot Rock type: Drainage area: km²
Season: Orientation: Southeast Best Time:

Rating:  1.6 (2) Info:  0 () Belay:  0 ()
Specialities:

Gear:
Ropes: 2x40m
Summary: (machine translated)
The best part of this slippery canyon is the surrounding scenery. A "once in a lifetime canyon" if no other presents 
itself.
Hydrology:

Access: (machine translated)
From Aleria about 4 km on the N198 north, direction Bastia. Then turn left on the D16, then 17 km to Tox. 
Continue via Campi, Moita and Matra (up to here 26.7 km from N98). From Matra now 5 km further direction 
Pianello and we are at the bridge over the Bravona. Here we park our car (775m above sea level).
Approach: (machine translated)
From the road bridge we take a path that leads us up the orographic right bank to the entry above the first rappel 
(C25 - 825m a.s.l.).
Tour: (machine translated)
First the C25, followed by the C13, then under the road bridge. After 350m in the streambed, things get more 
interesting again. Several rappels follow, including the C35. Finally the last rappel of importance, the C17.
A further descent in the streambed - approximately to the old footbridge at 545m above sea level - is not 
worthwhile. Instead, exit under the C17 (altitude 610m).
Return: (machine translated)
To the left, initially pathless up the slope, we later meet a path that goes up above and essentially parallel to the 
stream. After some time we thus come across a side stream (Ruisseau Nespoli), which we follow uphill to the road 
(D16). On the road turn left to the car.
Coordinates:
Canyon Start  42.2999 9.3602
Canyon End  42.2931 9.3670
Parking Entry and Exit  42.2979 9.3618

http://www.google.com/maps/place/42.29990000,9.36020000
http://www.google.com/maps/place/42.29310000,9.36700000
http://www.google.com/maps/place/42.29791000,9.36178000


Reports:

2025-11-15 | System User | |  |  |  Normal |  Completed
Automatisch importiert von Descente-Canyon.com für Canyon Bravone Débit correcte , mais manque d’eau pour
la saison.Prévoir un sécateur pour les 600 mètres de marche finale … ça pousse les ronces !Certains amarrages
sont à revoir (Quelle: https://www.descente-canyon.com/canyoning/canyon-debit/2319/observations.html)

2025-09-13 | System User | |  |  |  Normal |  Completed
Automatisch importiert von Descente-Canyon.com für Canyon Bravone Équipements ok. certains relais on été
rééquipés récemment (peut être prévoir un peu de corde pour remplacer certaines connexions entre les 2 points
de certains relais un de ces 4 si vous avez de quoi).Si vous êtes joueur, y'a un beau toboggan a faire juste après la
C5 (attention tout de même, ça secoue !).Les désecalades sont parfois bien compliquées avec la végétation, et
pas safe. La marche finale (on a mis 30mn en avançant correctement) est également bien relou.Retour vers
pianellucio en 20mn, ou on avait laissé la voiture à la grosse source d'eau qui coule dans le village. (Quelle:
https://www.descente-canyon.com/canyoning/canyon-debit/2319/observations.html)

2024-09-21 | System User | |  |  |  Normal |  Completed
Automatisch importiert von Descente-Canyon.com für Canyon Bravone Parking à Pianelluccio. Approche en 1 h en
passant par la D16 puis en prenant un sentier qui remonte la rivière en RD jusqu'au sommet de la première
cascade. Ce sentier monte et contourne la première cascade (balisage avec des points orange) puis redescend sur
la droite au sommet de celle-ci (balisage avec des points jaunes). Descente du canyon en 2 h 45 min. Celui-ci est
plutôt bien équipé. Il y a de très beaux passages, mais la marche finale jusqu'à la passerelle (qui n'existe plus) est
un peu laborieuse. Remontée en 30 min jusqu'à la voiture par le sentier balisé en RD. (Quelle:
https://www.descente-canyon.com/canyoning/canyon-debit/2319/observations.html)

2023-03-09 | System User |   |  |  | |
Info: Teile der Canyonbeschreibung wurden automatisiert übernommen. Konkret die Felder Weblinks, Koordinaten,
Rating, Länge des Canyon, Einfachseil Mindestens von https://www.descente-canyon.com/canyoning/canyon/2319

2023-03-09 | System User |  |  |  | |
Daten importiert von https://canyon.carto.net/cwiki/bin/view/Canyons/BravoneCanyon.html


